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Polis-keskustelualustaa on hyödynnetty Keski-Pohjanaan 
hyvinvointialue Soitessa keväästä 2023 alkaen yhteistyössä Sitran ja 
DigiFinlandin kanssa. Polis-keskusteluja on tehty kaikkiaan 
seitsemän; 

 
- Nuorten mielenterveydestä (kaksi keskustelua) 
- Ruotsinkielisistä palveluista (kaksi keskustelua) 
- Pelastustoimen palvelutasopäätöksestä ja yleisestä 

varautumisesta 
- Ikäihmisten palveluista ja arjen sujuvuudesta 
- Vammaisten henkilöiden palveluista ja arjen sujuvuudesta 

Polis-keskusteluista on pystytty viestittämään laajasti, koska 
vaikuttamistoimielimet olivat heti alusta alkaen vahvasti sitoutuneet 
keskustelujen laatimiseen ja viestimiseen. Rahallisesti Polis-
keskustelualustan hyödyntämistä on helpottanut Sitran rahoitus 
OSVA-hankkeelle, joka oli peräti 50 %. Erityisesti Sitran rahoitus 
helpotti vahvaa viestimistä molemmilla kansalliskielillä. 

  
Polis-alustan jatko on vielä avoinna, koska lopullista rahoitusta 
valtiolta, kunnilta ja hyvinvointialueilta ei ole vielä saatu. Alustavasti 
on keskusteltu, että hyvinvointialueiden talousarvioon varaama 
summa olisi noin 10.000 euroa. Tarvittava määräraha riippuu tietysti 
Polis-keskustelujen määrästä ja DigiFinlandin tarjoamasta tuesta. 
Uusi keskustelualusta on huomattavasti käyttäjäystävällisempi ja 
visuaalisesti näyttävämpi ja sen käyttö olisi helpompaa 
mobiililaitteella. 

  
Mikäli Polis-keskustelualusta tulee hyvinvointialueellamme 
jatkossakin käyttöön, on tarkoituksenmukaista, että 
vammaispalveluista ja niiden sujuvuudesta tehdään jatkossakin 
kyselyjä ja niiden tuloksia hyödynnetään palveluiden ja 
palveluprosessien kehittämisessä ja näin ollen pystytään näkemään 
palveluihin ja niiden saatavuuteen liittyvä trendi. 
 

Päätösesitys Vammaisneuvosto päättää merkitä tiedokseen: 
1. kokouksessa annettavan informaation  
2. edellyttää, että jatkossakin toimi- ja palvelualueet kartoittavat 
vammaisten palveluiden saavutettavuutta ja arjen sujuvuutta 
3. suositella, että vuoden 2025 talousarvioon varataan 10.000 euroa 
keskustelualustan käytön jatkamiseen 
 

Päätös Neuvosto päätti esityksen mukaisesti. 
 


